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πωλήσεις εισηγμένων που θα κριθούν από τις αποτιμή- και επανεξέταση όλων των φοροαπαλλαγών και των 
σεις και όχι από τις αντιδράσεις. Προαναγγέλλει περί- φόρων υπέρ τρίτων. Αποκλείει επιβολή νέας έκτακτης
κοπές σε επιδόματα που διανέμονται χωρίς κριτήρια,

Η ΔΙΑΣΦΑΛΙΣΗ 50 δισ. ευρώ από το 
πρόγραμμα, εφόσον επιτευχθεί έως το 
2015, θα σημαίνει μία μείωση του 
δημοσίου χρέους περίπου 20% του 
ΑΕΠ. Αυτό συνεπάγεται τεράστια ανα
κούφιση σε τόκους και χρεολύσια

εισφοράς και αύξηση του ΦΠΑ.

Σε διαδικασία αξιολόγησης 
όλα τα κοινωνικά επιδόματα
Με τον ελάχιστο ειδικό φόρο στο πετρέλαιο θέρμανσης επιδοτούμε μεν το συνταξι
ούχο και το χαμηλόμισθο, επιδοτούμε όμως και θέρμανση σε πισίνες και βίλες!

ρος της απώλειας που υπέστη η ελλη
νική οικονομία και κοινωνία κατά τη 
διάρκεια του προγράμματος προσαρ
μογής. Η διασφάλιση 50 δισ. ευρώ από 
το πρόγραμμα, εφόσον επιτευχθεί έως 
το 2015, θα σημαίνει μία μείωση του 
δημοσίου χρέους περίπου 20% του 
ΑΕΠ, αυτό συνεπάγεται τεράστια ανα
κούφιση σε τόκους και χρεολύσια, δη
λαδή σε χρήματα που μπορούν να δια
τεθούν σε καλύτερες υπηρεσίες προς 
τους πολίτες, από ένα κράτος που, ως 
τότε, θα λειτουργεί και πιο αποτελε
σματικά και πιο αποδοτικά ως αποτέ
λεσμα των διαρθρωτικών αλλαγών που 
εφαρμόζονται σήμερα.
>Ό σον αφορά στην αξιοποίηση των α
κινήτων, με ποιες μεθόδους θα προχω
ρήσει ώστε να φέρει σημαντικά έσοδα 
στα κρατικά ταμεία χωρίς να γίνουν πω- 
λήσεις;

Κατ’ αρχάς, και μόνο το πρόγραμμα 
της καταγραφής της δημόσιας ακίνητης 
περιουσίας που έχει ξεκινήσει και θα 
ολοκληρωθεί στους επόμενους μήνες 
σημαίνει τη δημιουργία νέων πηγών 
εσόδων, μέσα από κοινές εκμισθώσεις 
ή και επίλυση στεγαστικών αναγκών 
του Δημοσίου, για τις οποίες σήμερα 
διαθέτουμε τεράστια ποσά. Σε αυτό το 
πλαίσιο, δεν έχουν αποκλειστεί πωλή- 
σεις μικρότερων ακινήτων που έχει 
στην κατοχή του το Δημόσιο, είτε από 
χορηγίες είτε λόγω δημεύσεων περι
ουσιών οφειλετών του Δημοσίου κ.λπ.. 
Σε μεγαλύτερη κλίμακα, η προσφορό
τερη λύση τόσο για το Δημόσιο όσο και 
για τους επενδυτές είναι αυτή των μα
κροχρόνιων συμβάσεων παραχώρησης, 
μέσα από πς οποίες το Δημόσιο μπορεί 
να διατηρεί την ιδιοκτησία τών αξιο- 
ποιούμενων εκτάσεων και υποδομών. 
Προφανώς, δεν υπάρχει ένα μοντέλο 
λύσης για κάθε περιουσιακό στοιχείο. 
Για παράδειγμα, άλλες είναι οι δυνα
τότητες που προσφέρει η έκταση του 
«Ελληνικού» και άλλες ένα μεγάλο 
κτήριο σε αστικό κέντρο ή ένα οικόπε
δο σε παραθαλάσσια περιοχή.

Όμως, δεν χρειάζεται να ανακαλύ- 
μουμε μόνοι μας τον τροχό. Υπάρχουν 
ειδικές μελέτες που μπορούν να αξιο- 
ποιηθούν, αλλά και μία πλούσια διε
θνής εμπειρία και καλή πρακτική από 
άλλες χώρες, ώστε να διασφαλίσουμε 
σε κάθε περίπτωση διαφανείς και απο
δοτικές διαδικασίες αξιοποίησης. Και 
ίέβαια, σκοπεύουμε να κάνουμε χρήση 
οηματοοικονομικών εργαλείων αξι- 

•ίησης της ακίνητης περιουσίας, ό- 
δημιουργία εταιρειών χαρτοφυ- 

ικινήτων (ένα ελληνικό «εθνι- 
υξιακό ταμείο ακινήτων»). Σε 
υνεισφέρουμε «καθαρά» ακί- 

κσιμένους όρους χρήσης 
ν  τα χαρτοφυλάκια 

'σουν κεφά- 
'Όές.

ΚΑΤΑΠΑΤΗΣΕΙΣ

Εξέταση κατά 
περίπτωση

>  Στο σχέδιο αξιοποί
ησης της ακίνητης 
περιουσίας του Δημο
σίου θα περιλαμβάνε
ται μία ρύθμιση «τα
κτοποίησης» τω ν χι
λιάδων καταπατη
μένω ν εκτάσεω ν  
δημόσιας γης;
Το ζήτημα των καταπα
τημένων εκτάσεων εί
ναι τόσο υπαρκτό και 
μεγάλο ώστε να μην 
μας επιτρέπεται να εθε
λοτυφλούμε δίπλα στις 
δεκάδες περιπτώσεις 
που γνωρίζουμε ότι 
υπάρχουν. Όμως, είναι 
προφανές ότι ούτε θέ
λουμε ούτε μπορούμε 
να προχωρήσουμε σε 
οριζόντιες ρυθμίσεις, 
στέλνοντας ένα απολύ
τως λανθασμένο μήνυ
μα στην ελληνική κοι
νωνία. Για παράδειγμα, 
υπάρχουν περιπτώσεις 
ολόκληρων χωριών ή 
γειτονιών που έχουν 
κτιστεί σε «καταπατημέ
νες» εκτάσεις και είναι 
μάλλον υποκρισία της 
πολιτείας να αποφεύγει 
τη ρύθμιση -προς 
οποιαδήποτε κατεύθυν
ση- αυτής της κατάστα
σης. Υπάρχουν όμως 
και περιπτώσεις κατα
πατήσεων που δεν μπο
ρούν να γίνουν ανεκτές 
με κανένα κριτήριο. Συ
νεπώς, ο καλύτερος 
τρόπος για να προχω
ρήσουμε είναι να εξετα
στούν, με τη συνεργα
σία των συναρμόδιων 
υπουργείων, όλες οι πε
ριπτώσεις και να απο- 
φασιστούν -εφόσον κρι- 
θεί σκόπιμο και ανα
γκαίο- οι στόχοι, οι αρ
χές και τα όρια των 
ρυθμίσεων που θα μπο
ρούσαν να γίνουν

>- Στο μέτωπο των εισηγμένων ήδη εκδηλώθηκαν αντι
δράσεις για πιθανή ιδιωτικοποίηση της ΔΕΗ. Τι σκοπεύει 
να κάνει η κυβέρνηση με τις μεγάλες εταιρείες (ΟΠΑΠ, 
ΤΤ., ΔΕΗ, OTE, ATE) τη στιγμή που οι αποτιμήσεις τους 
στο Χρηματιστήριο βρίσκονται σε χαμηλά επίπεδα;

Το έχουμε τονίσει πολλές φορές ότι οι αποφάσεις 
για την πώληση συμμετοχών του Δημοσίου θα κριθούν 
μόνο με βάση το δημόσιο συμφέρον. Το όφελος του 
Δημοσίου, δηλαδή όλων των πολιτών, από μία τέτοια 
πράξη ή συναλλαγή -που καθορίζεται και από π ς  απο- 
ημήσεις των εταιρειών αυτών- είναι κριτήριο για π ς 
αποφάσεις μας, όχι, όμως, οι επιμέρους αναδράσεις. 
>- Τιτλοποιήσεις μελλοντικών εσόδων θα κάνετε;

Ναι, με μέτρο, προσοχή και απόλυτη διαφάνεια. 
Ένα παράδειγμα είναι η πτλοποίηση των εσόδων του 
Δημοσίου από τα μελλονηκά διόδια στους αυτοκινη
τοδρόμους μας. Μία παρόμοια χρηματοοικονομική 
πράξη θα δώσει τη δυνατότητα τόσο να υπάρχουν 
πόροι για την υποστήριξη της ολοκλήρωσης του δι
κτύου των αυτοκινητοδρόμων όσο και για την απευ
θείας μείωση ή επαναγορά του δημοσίου χρέους.
>- Εχετε δεσμευτεί ότι δεν θα επιβαρυνθούν κι άλλο 
μισθωτοί και συνταξιούχοι. Το επικαιροποιημένο μνημό
νιο, όμως, φέρνει το 2012 νέα αύξηση του ΦΠΑ μέσω 
της διεύρυνσης της φορολογικής βάση, πλαφόν στα 
κοινωνικά επιδόματα, περικοπή σε φοροαπαλλαγές, ενώ 
από τον Οκτώβριο εξισώνεται ο ειδικός φόρος κατανά
λωσης στο πετρέλαιο θέρμανσης και κίνησης, ανεβάζο
ντας κατακόρυφα το κόστος θέρμανσης. Τα μέτρα αυτά 
δεν πλήττουν ευθέως το εισόδημά τους;

Οσα μέτρα υπάρχουν στο Πρόγραμμα Οικονομικής 
Πολιτικής είναι γνωστά από πέρυσι το Μάιο. Όπως 
είναι γνωστό όη η δημοσιονομική προσπάθεια δεν θα 
σταματήσει αν δεν περιοριστεί το έλλειμμα στο επίπε
δο που απαιτείται για να σταματήσει να αυξάνεται το 
χρέος μας. Μετά το πρόγραμμα του 2010, η δέσμευσή 
μας είναι όη η προσπάθεια θα έχει κυρίως διαρθρω
τικό χαρακτήρα, ώστε να ελαχιστοποιηθούν οι επιβα
ρύνσεις που πλήττουν κυρίως τα χαμηλά και μεσαία 
εισοδήματα.

Ας πάρουμε, όμως, ένα - ένα τα μέτρα που αναφέ
ρατε. Στο ΦΠΑ δεν μπορεί να υπάρξει νέα αύξηση, το 
έχουμε πει επανειλημμένως. Το σύνολο σχεδόν της 
προσπάθειας στο σκέλος των φορολογικών εσόδων 
εστιάζεται στη βελτίωση της είσπραξης και στη διεύ
ρυνση της φορολογικής βάσης. Ως προς τα κοινωνικά 
επιδόματα, είναι σε εξέλιξη η λειτουργική αξιολόγηση 
από τον ΟΟΣΑ όλων των κοινωνικών προγραμμάτων. 
Όλοι γνωρίζουν όπ είμαστε η mo αναποτελεσματική 
χώρα της Ε.Ε. σης κοινωνικές δαπάνες, αφού ξοδεύ
ουμε σχεδόν στο μέσο επίπεδο της Ε.Ε., αλλά τα χρή
ματα δεν επιτυγχάνουν τους στόχους τους, δεδομένου 
όπ η μείωση του ποσοστού φτώχειας μετά π ς  κοινω
νικές μεταβιβάσεις είναι μηδαμινή. Δεν θέλω να προ
εξοφλήσω τα αποτελέσματα της αξιολόγησης, αλλά 
ένα διαγνωσμένο πρόβλημα είναι όπ τα κοινωνικά 
επιδόματα, αν και μικρά σε ύφος, μοιράζονται χωρίς 
κριτήρια οικονομικής κατάστασης. Αυτό επιχειρούμε 
να διορθώσουμε, ώστε να ανακατανεμηθούν οι κοι
νωνικές δαπάνες με τρόπο που να βρίσκουν το στόχο 
τους, δηλαδή τα άτομα που έχουν πραγματικά ανάγκη 
την κρατική στήριξη. Αυτό σημαίνει όπ κάποια επι
δόματα θα αυξηθούν και κάποιες παροχές σε συγκε
κριμένες κοινωνικές ομάδες θα περιοριστούν. Στην 
ίδια λογική είναι και το θέμα του πετρελαίου θέρμαν
σης. Σήμερα, με το ελάχιστο ειδικό φόρο στο πετρέλαιο 
θέρμανσης καταλήγουμε να επιδοτούμε μεν το συντα
ξιούχο και το χαμηλόμισθο, επιδοτούμε Λ,ιως και τη

θερμαινόμενη πισίνα και τη θέρμανση της βίλας στα 
προάσηα. Νομίζω όπ  αυτή είναι μία επιδότηση που 
δεν εξυπηρετεί κάποιο κοινωνικό στόχο, αλλά ακριβώς 
για να μην χάσουμε το πνεύμα της επιδότησης της 
θέρμανσης έχουμε πει όπ το μέτρο αυτό θα εφαρμοστεί 
μόνον όταν θα μπορούμε να υλοποιήσουμε ένα σύστη
μα ανησταθμισηκής πληρωμής.

Σε κάθε περίπτωση, στο σημείο που φτάσαμε, για 
να μπορεί το Δημόσιο να εγγυάται αγαθά και υπηρεσί
ες, αλλά και προστασία, πρέπει να συνεχίσει να χρη
ματοδοτείται, και αυτό το διασφαλίζουμε με κάθε τρόπο 
και σίγουρα ελαχιστοποιώντας πς απώλειες σε εκείνους 
τους τομείς που η παρουσία του κράτους αποτελεί πε
ριττή πολυτέλεια σε βάρος της πλειοψηφίας.
>- ΔΝΤ και Ε.Ε. διαπιστώνουν πως οι διαρθρωτικές αλ
λαγές δεν προχωρούν με τους ρυθμούς που θα επιθυ
μούσαν. Η κυβέρνηση εμφανίζει σημάδια κόπωσης ως 
προς το μεταρρυθμιστικό της έργο;

Δεν συμφωνώ. Οι ταχύτητες που δουλεύει η κυ
βέρνηση είναι πρωτοφανείς, όχι μόνο για τα ελληνικά, 
αλλά και για τα διεθνή δεδομένα. Μέσα σε ελάχιστους 
μήνες έχουν θεσπιστεί μεταρρυθμίσεις δεκαετιών.

>» Ο υπουργός με το Ζ. Κ. Τρισέ

Θυμίζω μερικά: Φορολογικό, «Καλλικράτης», ασφα
λιστικό και εργασιακό, άνοιγμα κλειστών επαγγελ
μάτων, δημοσιονομικό, μέτρα για τη διευκόλυνση της 
επιχειρηματικότητας και των επενδύσεων, μεταρρυθ
μίσεις στην Υγεία. Δεν υπάρχει καμία κόπωση, αλλά 
αν ο χρόνος του σχεδιασμού και της θέσπισης είναι 
κάπ που μπορείς να μικρύνεις, ο χρόνος της υλοποί
ησης αναγκασηκά έχει περιορισμούς, καθώς έχει να 
κάνει και με τη λειτουργία μιας ολόκληρης δημόσιας 
διοίκησης, η οποία πρέπει, να ανταποκριθεί σε πολύ 
απαιτητικό πρόγραμμα αλλαγών με τα ίδια και λιγό- 
τερα μέσα από το παρελθόν. Αυτό αναγνωρίζεται από 
όλους, πολύ περισσότερο καθώς φαίνεται όπ σας πε
ρισσότερες περιπτώσεις οι καθυστερήσεις δεν οφεί
λονται ούτε σε κόπωση ούτε σε έλλειψη βούλησης, 
αλλά σε αναγκασηκές διαδικασίες αφομοίωσης και 
προσαρμογής σης αλλαγές. Ας αφήσουμε, λοιπόν, τη 
μιζέρια και ας δούμε π  πραγμαπκά γίνεται και π  έχει 
ήδη γίνει στη χώρα μας μέσα σε τόσο λίγο χρόνο.
>- Το τελευταίο διάστημα υπήρξε εσωκομματική γκρίνια 
για την οικονομική πολιτική, είχαμε την παραίτηση του 
γενικού γραμματέα Δημήτρη Γεωργακόπουλου, ενώ δεν 
έλειψαν και δημοσιεύματα περί επικείμενου ανασχημα
τισμού. Αισθάνεστε σίγουρος στη θέση σας;

Αισθάνομαι σίγουρος για όλη την κυβέρνηση, όσο 
κάνουμε σωστά τη δουλειά μας και όσο δεν αφήνου
με την παραπολιτική να κυριαρχεί απέναντι στην 
πολική και σης καθημερινές μας πρωτοβουλίες.
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► ΣΥΝΕΧΕΙΑ ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗΣ

Γιώργος Παπακωνσταντίνου // υπουργός Οικονομικών

Ψαλίδι σε φόρους 
υπέρ τρίτων και 
φοροαπαλλαγές

Στην «προκρούστεια κλίνη» θέτει η κυβέρνηση τις 980 φοροαπαλλαγές και τους 
εκατοντάδες φόρους υπέρ τρίτων. Ο υπουργός Οικονομικών Γ. Παπακωνσταντίνου 
αποκαλύπτει στην «Η τΣ» ότι θα εξεταστεί η σκοπιμότητα όλων των φόρων υπέρ 
τρίτων και «ανοίγει παράθυρο» για κατάργηση πολλών φοροαπαλλαγών.
Επίσης ξεκαθαρίζει ότι δεν θα επιβληθεί νέα έκτακτη εισφορά και δεν θα υπάρξει 
νέα αύξηση του ΦΠΑ. Για τα κοινωνικά επιδόματα προαναγγέλλει αύξηση ορισμέ
νων αλλά και περικοπές σε συγκεκριμένες κοινωνικές ομάδες.

>- Ποιες φ οροαπαλλαγές σκέφ τε
στε να  π ερ ιορ ίσετε ή ακόμη να  
καταργήσετε; Θα αφορούν αυτές 
που απολαμβάνουν τα φυσικά πρό
σωπα, όπως ενοίκια, δίδακτρα, α
σφάλιστρα κ.α.

Θα εξετάσουμε τη σκοπιμότητα 
των φοροαπαλλαγών που ισχύουν 
σήμερα, αλλά και όλων των φόρων 
υπέρ τρίτων που έχουν συσσωρευ
τεί στο φορολογικό μας σύστημα. 
Η πραγματικότητα είναι ότι πολλές 
φοροαπαλλαγές δεν είνα ι ορθο
λογικές, ούτε σωστά εστιασμένες 
σε αυτούς που έχουν πραγματική 
ανάγκη.
>- Σκέφ τεστε να  επ ιβάλλετε μία 
νέα  έκτακτη εισφ ορά στους έχο- 
ν τ ε ς  μεγάλα εισοδήματα γ ια  να  
καλύψ ετε μέρος της υστέρησης  
που εμφ ανίζουν τα έσοδα του προ
ϋπολογισμού ή μπορούμε να πούμε 
ότι τελειώ σαμε οριστικά με τ ις  έ 
κτακτες εισφορές;

Δεν υπάρχει ζήτημα νέας έκτα
κτης εισφοράς πέραν όσων έχουν 
ήδη θεσπιστεί.
>- Π ώ ς θα κ α λ υ φ θ εί η «μαύρη  
τρύπα» στα έσοδα που προσεγγίζει 
τα 9 0 0  εκατ. ευρώ  στο πρώτο δί- 
μηνο σε σχέση με το στόχο που 
έχετε θέσει στον προϋπολογισμό; 
Θα ενεργοποιηθεί η πρόβλεψη του 
Μνημονίου για πρόσθετα μέτρα 1,7 
δισ. ευρώ;

Αντίθετα με την κινδυνολογία 
που επικράτησε αυτές τις μέρες, 
τα αποτελέσματα του προϋπολογι
σμού, συνολικά, το πρώτο δίμηνο 
του 2011 είναι κοντά στις αρχικές 
μας προβλέψεις. Για την ακρίβεια, 
στο δίμηνο, το έλλειμμα του κρα-

με.αποτέλεσμα να  έχουμε αυτή τη 
διαφορά. Επίσης, οφείλεται σε τε
χν ικά  ζητήματα, όπω ς ο χρόνος 
πληρωμής των τελών κυκλοφορί
ας, αλλά και στη μειωμένη παρα
κράτηση εξαιττας της μείωσης των 
συντελεστών στα χαμηλά εισοδή
ματα με το νόμο του 2010. Η προ
σπάθεια στο μέτωπο των εσόδων 
είναι προτεραιότητα για  το 2011,

Η ΠΡΟΣΠΑΘΕΙΑ στο μέτωπο των εσόδων είναι προτεραιότητα για 
το 2011, έτος κατά το οποίο ενεργοποιείται το σύνολο σχεδόν 
των αλλαγών που έχουμε θεσπίσει στη φορολογία, υποστηρίζει 
ο Γ. Παπακωνσταντίνου. Για την υστέρηση που εμφανίζουν τα 
έσοδα του προϋπολογισμού, ο υπουργός Οικονομικών τονίζει ότι 
είναι διαχειρίσιμη και οι στόχοι του 2011 θα επιτευχθούν όση 
προσπάθεια και αν χρειαστεί να καταβληθεί. ν

τικού προϋπολογισμού είναι περί
που 100 εκατ. ευρώ πάνω από όσο 
θα έπρεπε να είναι. Η υστέρηση 
στα έσοδα, πράγματι, υπάρχει, αλ
λά είναι διαχειρίσιμη. Κατά κύριο 
λόγο, οφείλεται στο γεγονός ότι οι 
προβλέψεις μας για την περίοδο 
αυτή βασίστηκαν σε προβλέψεις 
γ ια  την πορεία του εισοδήματος 
έως το τέλος του 2010, οι οποίες 
αναθεωρήθηκαν από την ΕΛΣΤΑΤ,

έτος κατά το οποίο ενεργοποιείται 
το σύνολο σχεδόν των αλλαγών 
που έχουμε θεσπίσει στη φορολο
γία. Από εκεί και πέρα, οι στόχοι 
του 2011 θα επιτευχθούν καλύπτο
ντας και το δημοσιονομικό κενό 
που έχε ι επισημανθεί, όση προ
σπάθεια και αν χρειαστεί να κα
ταβάλλουμε.
>■ Βρισκόμαστε στο Μ άρτιο  του  
2011 και μέχρ- "'ήμερα δεν έχετε

Θα αποφύγουμε
οριζόντιες
περικοπές

>- Εώς το τέλος του μήνα θα παρουσιάσετε το 
Μεσοπρόθεσμο Πλαίσιο Δημοσιονομικής Προ
σαρμογής 2012-2015, που θα περιέχει μέτρα 
δημοσιονομικής απόδοσης 22 δισ. Έχετε δε
σμευτεί πως τα 14 δισ. εξ αυτών θα προέλθουν 
από περικοπές δαπανών. Ποιες θα κοπούν;

Η διαδικασία που ακολουθούμε είναι η 
εξής: Έχουμε προσδιορίσει το μέγεθος των 
παρεμβάσεων (περίπου 22 δισ. ευρώ), τον 
επιμερισμό στο σκέλος των δαπανών και 
των εσόδων, και έχουμε κάνει μία πρώτη 
προσέγγιση για τον επιμερισμό αυτό σε κά
θε τομέα πολιτικής και σε κάθε υπουργείο. 
Προτεραιότητα, λοιπόν, και στόχος της δου
λειάς που γίνεται αυτές ιτς μέρες στα υπουρ
γεία είναι να συγκεκριμενοποιηθούν αυτές 
οι παρεμβάσεις. Όλες οι κατηγορίες δαπα
νών μπαίνουν σε αυτή την άσκηση και εξε
τάζονται γραμμή - γραμμή όλοι οι προϋπο
λογισμοί, ώστε να αποφευχθούν οριζόνπες 
περικοπές. Η άσκηση, μέχρι τώρα, δείχνει 
ότι υπάρχουν μεγάλες δυνατότητες εξοικο
νόμησης μέχρι το 2015, αρ^εί να υπάρξουν 
οι κατάλληλες παρεμβάο

ας δώσουμε νέα πνοή 
στην ελληνική παραγωγή

μαζί με τους Επιχειρηματίες.
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ΜΕ ΚΑΘΕ ΣΤΟΙΧΕΙΟ που είναι 
διαθέσιμο από τη διεθνή εμπειρία, 
καμία χώρα δεν έχει καταφέρει 
να κάνει τόσο ριζικές αλλαγές 
στο φορολογικό της σύστημα σε 
λιγότερο από δύο χρόνια, και 
εμείς ήδη μετράμε αλλαγές που 
υλοποιούνται. Άρα, βρισκόμαστε 
εντός του πλάνου και των στό
χων μας

εισπράξει το σύνολο τω ν εσόδω ν  
από το Ε Τ Α Κ  του 2 0 0 9 , ούτε τα  
έσοδα από το Φόρο Ακίνητης Πε
ριουσίας του 2010, γεγο νός που 
έχει αντίκτυπο στα έσοδα του προ
ϋπολογισμού. Πού οφ είλεται αυτή 
η μεγάλη καθυστέρηση και τι σκο
πεύετε να κάνετε γ ια  να την αντι
μετωπίσετε;

Το ΕΤΑΚ του 2009 έπρεπε να 
έχει εισπραχθεί το 2010. Η καθυ
στέρηση που έχουμε για ένα μέρος 
του οφείλεται σχεδόν αποκλειστι
κά σε τεχνικούς λόγους, καθώς η 
είσπραξη του φόρου δεν υποστη
ριζόταν από ένα πλήρες περιουσι- 
ολόγιο και ταυτόχρονα είχε αδυ
ναμίες να υποστηρίξει αυτόματα 
μεταβολές στην περιουσιακή κα
τάσταση. Το πρόβλημα αντιμετω
πίζεται και η είσπραξη του πολύ 
μικρού μέρους του ΕΤΑΚ του 2009 
που εκκρεμεί και του φόρου ακί
νητης περιουσίας του 2010 θα γίνει 
κανονικά μέσα στο έτος.
>- Ό ταν αναλάβατε τα καθήκοντά 
σας διαπιστώ σατε ότι ο φ οροει- 
σπρακτικός μηχανισμός βρισκόταν 
υπό διάλυση. Τώρα, δεκάξι μήνες 
μετά, εξακολουθείτε να διαπιστώ
νετε σοβαρά προβλήματα στη λει
τουργία του, τα οποία από ότι φαί
νεται δεν θα αντιμετωπιστούν πριν 
από το καλοκαίρι που θα τεθ ε ί σε 
εφαρμογή το νέο σχέδιο της ανα
διοργάνωσης. Γιατί τόση καθυστέ
ρηση;

Δ εν διαπιστώνουμε, αλλά λύ
νουμε προβλήματα στη λειτουργία 
του φοροεισπρακτικοή μ η χα νι
σμού. Βρισκόμαστε 16 μήνες μετά 
την ανάληψη καθηκόντων και λι
γότερο από ένα χρόνο μετά τη ψή
φιση του πρώτου μεγάλου φορο
λογικού νόμου, που αλλάζει ριζικά 
το φορολογικό σύστημα. Με κάθε 
στοιχείο που είναι διαθέσιμο από 
τη διεθνή εμπειρία, καμία χώρα 
μέχρι σήμερα δεν έχει καταφέρει 
να κάνει τόσο ριζικές αλλαγές στο 
φορολογικό της σύστημα σε λιγό
τερο από δύο χρόνια, και εμείς 
ήδη μετράμε πολλές αλλαγές που 
ήδη υλοποιούνται. Άρα, βρισκόμα
στε εντός του πλάνου και των στό
χω ν  μας, ενώ η αναδιοργάνωση 
των υπηρεσιών αναγκαστικά υλτ 
ποιείται σταδιακά, στο βαθμό η · 

οι φορολογικές υπηρεσίες πρέτ 
να  λειτουργούν και να φέη 
έσοδα, χω ρίς να έχου- 
τέλεια  του χρύ 
προσαρμ<"
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